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Tisztelt Elnök Úr! 

Az Alaptörvény 7. cikk (1)-(2) bekezdése, valamint az Országgyűlésről szóló 2012. évi XXXVI. 
törvény 42. § (8) bekezdése alapján írásbeli választ igénylő kérdést kívánok benyújtani 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címzettje: Orbán Viktor, miniszterelnök 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címe: "Miért nem tud megfelelő eszközökkel küzdeni az 
Integritás Hatóság a korrupció ellen? Mert önök nem engedik?" 

Tisztelt Miniszterelnök Úr!

 

A nepszava.hu oldalon található „Biró Ferenc Brüsszelben: Az Integritás Hatóság nem tudja ellátni
a feladatát, hogy feltárja az uniós pénzügyi támogatások szabálytalan felhasználását„ című cikkben
arról írnak, hogy „az Integritás Hatóság (IH) nem tudja ellátni a feladatát, amiért létrehozták, vagyis
hogy feltárja, megelőzze és kivizsgálja az uniós pénzügyi támogatások szabálytalan felhasználását –
mondta Biró Ferenc csütörtökön Brüsszelben tartott sajtótájékoztatóján.”:

„Az  IH  elnöke  szerint  a  hatóság  nincs  felvértezve  a  hatékony  működéshez,  így  a  magasszintű
korrupció  leleplezéséhez  szükséges  hatáskörökkel.  Ezért  is  tettek  javaslatot  a  törvényalkotónak
jogszabályi  változtatásokra,  amelyek  nyomán bővülnének  jogosultságaik,  kötelezővé  válnának a
vizsgálataikat követő ajánlásaik és hozzáférnének a releváns adatbázisokhoz.

A jelenleg már száz munkatárssal dolgozó hivatal Biró szerint ugyanakkor komoly eredményeket is
elért.  Példaként  említett  egy  projektet,  amelynek  az  összköltsége  a  vizsgálatukat  követően  50
százalékkal csökkent.

Az Európai Bizottság nyomására létrehozott  Integritás Hatóság hatáskörének növelése az egyik
feltétele  annak,  hogy  Magyarország  hozzáférjen  a  ma  még  zárolt  uniós  támogatásokhoz.  Biró
Ferenc  egy ezzel  kapcsolatos  kérdésre  elmondta,  hogy az  IH azonos információkat  oszt  meg a
kormánnyal és Brüsszellel, “de ha külön megkérdeznek, akkor válaszolunk”.

Szerinte a hatóságra akkor is szükség lesz, ha Magyarország teljesíti a pénzek feloldásához kötött



valamennyi  feltételt.  “Szeretnénk  hozzájárulni  a  kultúraváltáshoz,  hogy  természetes  legyen  az
elszámoltathatóság és a transzparencia, és még szándék se legyen szabálytalanságok elkövetésére”
- mondta Biró Ferenc hosszú távú terveikről.”

 

Kérdezem Önt:

Miért nem tud megfelelő eszközökkel küzdeni az Integritás Hatóság a korrupció ellen? Mert önök
nem engedik?

 

Budapest, 2024. április 23.

 

Tisztelettel:

Dr. Vadai Ágnes

Demokratikus Koalíció
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